
   FREDERICIA KOMMUNE 

TILSYNSSKEMA JOURN.NR. 

14/6334 

Aftenskolens navn: Aftenskolen Magnum Opus  

Tilsynsstedets adresse:  Fredericia Idrætscenter, Vestre Ringvej 100, 7000 Fredericia 

Holdets navn: Varmvandtræning                      Holdnr: 142-28 

Lektioner i alt: 14      Mødegange i alt: 14     Ugedag: Mandag       Klokkeslæt: 10.00-10.45             

Start/slutdato: 18.8-1.12 

 _____ Undervisning / Studiekreds                     ______  Undervisning af handicappede 

 _____  Instrumentalundervisning     ___x___  Specifikke grupper    _____   Foredrag 

Lederens navn: Kirstine Rosenfeldt                          Tlf. . nr.: 75 92 39 22 

Dato for tilsynet:   27. oktober 2014                     Klokkeslet: 10.00 – 11.30 ca. 

Navne på repræsentanter fra aftenskolen, som deltager i tilsynsbesøget:  

Jette Rosenfeldt og Birgitte Snedker-Sørensen. 

Liste over bestyrelsesmedlemmer samt senest kendte tilskudsregnskab vedlagt 

Formand Jette Rosenfeldt – kontakt@magnumopus.dk, Fredericia 

Næstformand Birgitte Snedker-Sørensen, Fredericia 

Kasserer Gurli Poulsen, Børkop 

Bestyrelsesmedlemmer Kirstine Rosenfeldt, Fredericia og Marlene Munch Thuesen, Middelfart 

 

 

mailto:kontakt@magnumopus.dk


1. Aftenskolens hjemmeside og/eller facebook: www.magnumopus.dk/. De har lavet nogle 

meget flotte foldere, og et postkort, men kataloget er stadig vigtigt. Har også en facebook 

som de bruger meget. Og ny hjemmeside.  

2. Primære aktiviteter: Vandaktiviteter. 

3. Antal deltagere i hele aftenskolen: 1550 kursister på årsbasis, børn er nok de 500. Nogle er 

gengangere, og går et helt år. Andre går kun en sæson. De har nu gjort det muligt at tilmelde 

sig et helt år af gangen. Det er særligt presset, fordi det er i vand, og de ikke har nok vandtid.  

Måske kan bassinet på Døveskolen bruges. Jette skal have et kursus der og vender tilbage 

hvis det er til at bruge. Det fungerer godt på Skansevejens Skole. Og det er tættere på, for 

dem der bor i det område.  

4. Aftenskolens udvikling, herunder om der er stigning eller fald i antal deltagere: Stor stigning 

i medlemmer. De forsøger hele tiden at tænke nye ting ind i aftenskolen. Nok en stigning på 

10 %. De har mange ideer til hold, men mangler også tid i bevægelseslokaler. Mange 

kommer fra sygehusforløb og er igang med genoptræning. Men har brug for supplement. De 

har bl.a. hold i gymnastiksalen på Fredericia Sygehus. De lægger stor vægt på det faglige 

niveau blandt underviserne, de har faguddannelser og tillægskurser.  

5. Antal tilmeldte deltagere til ovenstående aktivitet/hold: 7 

6. Antal deltagere til stede ved tilsynsbesøget: 5 og en underviser i bassinet. Det dybe i 

badeland fungerer godt, bedst til de mindst dårlige. Hvis man er rigtig dårlig skal de helst 

ind i terapibassinet hvor der er 35 grader, i Badeland er der kun 32. Der er kommet lidt mere 

tid nu, fordi skolerne ikke er der helt så meget mere. De fleste hold er der 7 på. Mange har 

set det i kataloget. De kommer med mange forskellige problemer, og det er en god generel 

træning. Mange har kroniske lidelser, hvor det er rigtig godt for dem. Underviserne får 

informationer om den enkelte deltageres udfordringer.  

7. Er der hold aftenskolen ikke har fået op at stå i denne sæson, hvis ja hvorfor: Russisk er ikke 

kommet op og stå, et tumlastik hold er aflyst fordi lokalet i FIC er for dårligt. Og et XXL 

hold i bevægelse er også aflyst. 

8. Pris (for forskellige hold – opgiv evt. minimum og maksimum): Mindste pris 295 kr. For 

stimulastik hver anden søndag, i alt 6 gange. Helårshold 28 lektioner 1850 kr. i vandhold. 

9. Udvikling i aftenskolens økonomi over de sidste tre år: Positiv. 

http://www.magnumopus.dk/


10. Kommunale tilskudsforhold for aftenskolen: Ok. Prisen for vandtid er vigtig, godt at den er 

kommet ned og resten kommer ned.  

11. Nuværende udfordringer for aftenskolen:  

 Det er en udfordring at hold der ikke udfylder bassintiderne med nok medlemmer, ikke 

melder tilbage og ikke afgiver timerne. Det er frustrerende for AMO når de har 

ventetider. Der mangler stadig en god kontrolprocedure.  

 De er mange forskellige steder, og det betyder at de skal have mange sæt af 

træningsredskaber. De vil meget gerne have lokaler på sygehuset hvis det blev et 

sundshedshus.  

 Spredningen på mange forskellige lokaliteter kan også være en udfordring i forhold til 

underviserne. 

 IDD og ficness er også en udfordring. IDD sætter ofte de samme hold op. Og så er IDD 

også begyndt at undervise om aftnen. De føler at alt kommunalt samarbejde går til IDD, 

men vi bliver ikke spurgt. Selvom AFtenskolen måske har et lige så godt tilbud. Mangler 

en god kontakt til eks. Genoptræningscenteret. Der ligger nogle konkurrence 

udfordringer i det. Også forskellige tilskudsforhold. De får 300.000 kr fast om året, Men 

de betaler fuld halleje. Har haft en åben dialog med IDD, positivt møde med 

efterfølgende lavet samarbejde med hjerteforeningen mm.  

 Ficness overtager mange af bevægelsesholdene fordi de selv har lokalerne til det. 

Lokalerne som Aftenskolen også kunne have hvis de havde lokalerne til det. Det er en 

væsentlig problematik.  

 Aftenskolen oplever, at der er behov for tæt opfølgning ift. booking og fakturering fra 

FIC, samt at det er svært at kontrollere. Der er en del fejl i bookingerne, og at de ikke 

selv kan tjekke deres tider. De bliver nogle gange fejlfaktureret.  

 Aftenskolen ønsker større transparens/synlighed omkring bookinger i hele FIC - dermed 

lettere at se hvilke muligheder der er fx når der er af-bookinger. 

 Mangler måske en dialog med FIC om plads til denhandicappede og de specifikke 

grupper. 

11. Samarbejde med Fredericia Kommune og andre: Ok – og se ovenfor. 

12. Aftenskolens fremtid og ønsker: Lokaler! 



13. Bemærkninger: 

 

 

Tilsynsbesøget er foretaget af nedenstående medlemmer af Folkeoplysningsrådet og af 

Kultur, Idræt & Turisme. 

Fredericia, den  

 

-------------------------------------------  ----------------------------------------------- 

Niels Middelbo, Folkeoplysningsrådet      Christoffer R. Svendsen, Folkeoplysningsrådet   

 

--------------------------------------------        

Birgitte L. Jakobsen, Kultur, Idræt & Turisme   


